

2018 年加拿大 BC 省 “汉语桥” 中文演讲比赛圆满举办

2018 BC "Chinese Bridge" Mandarin Speech Contest successfully held in Confucius Institute in Coquitlam

迎着初夏的和风，2018 年加拿大 BC 省 “汉语桥” 演讲比赛于 2018 年 5 月 6 日下午 1 时在高贵林市孔子学院顺利举行。中国驻温哥华总领馆于长学教育参赞和傅雨南教育副领事到场祝贺，并与第 43 学区高贵林教育局主席 Kerri Palmer Isaak 女士、教育委员 Barb Hobson 女士、教育委员 Chuck Dension 先生和高贵林孔子学院院长孙兵女士一起为获奖选手颁奖。

本次 “汉语桥” 中文演讲比赛参赛者遍布 BC 省，从幼儿园的小朋友到十一、十二年级的高中生，计 60 余人。评委由来自西三一大学的吴娜博士、昆特兰理工大学语言部曲延风博士、卑诗大学中文部刘学顺博士、西门菲莎大学费佳博士、道格拉斯学院黄虹博士和菲沙河谷大学乔慧芳老师等六位专家组成。选手们的家长、亲朋也前来助阵，比赛现场人声鼎沸，掌声阵阵，参赛选手个个摩拳擦掌，充满自信。字正腔圆的发音，绘声绘色的描绘，坚定有力的手势，与时俱进的时令词汇 “蓝瘦香菇”、博大精深的中国饮食文化报菜名儿 “狮子头”、“夫妻肺片” 等词语令听众会心一笑，回味无穷。值得一提的是，一个小选手天真地讲起了自己参加汉语桥中文演讲比赛的历程：从不知 “苦” 与 “乐” 为何物，到勇敢自信地站到 “汉语桥” 中文演讲比赛的讲台上，“小荷才露尖尖角” -----小小少年变成了一个坚定乐观的汉语学习迷，给所有的听众以极大的鼓舞。更有小选手现场演唱京剧选段，用学过的古诗词来讲述自己学习汉语过程中明白的道理和受到的鼓励，把评委老师和观众带进魅力无穷的汉语世界和中国文化，令人耳目一新。每位选手都在分享自己学习汉语的 “苦” 与 “乐” 的同时，也分享了自己从中收获的无价的人生财富。

“宝剑锋从磨砺出，梅花香自苦寒来”，铁杵成针的磨砺成就了今天比赛讲台上的每一位选手。经过激烈的角逐，有 17 位选手脱颖而出。Tomlinson Kira(碧莹)、Kim Da Young(金多荣)和 Greenwood Sophie 等 8 位选手以出色的表现荣获母语非汉语组大奖；陈悠然、Pang Olivia 和易佳人等 9 位选手摘获华裔土生组大奖。在阵阵热烈的掌声和依依不舍的告别中本次比赛取得圆满成功。

The BC “Chinese Bridge” Mandarin speech contest was successfully held at Confucius Institute in Coquitlam on May 6, 2018. Chief Education Consul Yu, Changxue and Vice Education Consul Fu, Yunan from The Consulate General of People Republic of China in Vancouver attended the event.

Chief Education Consul Yu, Changxue presented the awards to the winners with Ms. Kerri Palmer Isaak, Chair of board of Education School District 43, Ms. Barb Hobson and Mr. Chuck Denson, trustees of the board of Education School District 43 and Dr. Bing Sun, Chinese Director of Confucius Institute in Coquitlam.

This year, more than 60 contestants were coming from all around BC's Grade K-12 schools. The judging panel was composed of Dr. Na Wu from Trinity Western University, Dr. Yanfeng Qu from Kwantlen Polytechnic University, Dr. Xueshun Liu from University of British Columbia, Dr. Jia Fei from Simon Fraser University, Dr. Hong Huang from Douglas College and Ms. Huifang Qiao from University of Fraser Valley. Lots of parents, relatives and friends of the contestants also attended the event. The contestants were gearing up and confident. Accurate pronunciation, vivid depiction, powerful gestures, new popular vocabularies like "Lan Shou Xiang Gu" and the profound Chinese name of food like "Lion Head" and "Couple Lung Tablet" made the audience smile and clapping hands. It is worth mentioning that a young contestant talked about his journey to participate in this speech contest, from not knowing the meaning of "fun" and "challenge" to standing bravely and confidently on today's stage. There were contestants who sang the Peking Opera on site and used the ancient poems they have learned to explain their understanding in learning Chinese. Each contestant was sharing own "fun" and "challenge" in learning Chinese and encouraged all the audiences to experience Chinese language and culture. After competition, 17 contestants won the prizes. Eight contestants including Kira Tomlinson, Da Young Kim and Sophie Greenwood won prize from Non-Heritage speakers for outstanding performance; nine contestants including Youran Chen, Olivia Pang and Jiaren Yi won the prize from Heritage speakers. This year's event was a complete success.

